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Vážení a milí spoluobčané. 
Pomaloučku se k nám blíží čas vánoční a s tím 
spojený konec roku 2017. Proto mi jako každo-
ročně dovolte malé ohlédnutí za jeho průběhem 
a také malé nahlédnutí do příprav roku následu-
jícího. O většině letošních stavebních akcí jsem 
se zmínil v minulém čísle. Takže nemá cenu se 
k nim vracet. Tehdy jsem informace o prvním 
pololetí uzavíral zmínkou o připravovaném pro-
jektu na výměnu veřejného osvětlení v centrální 
části obce, konkrétně horní a dolní konec, která 
nás čeká na závěr roku. Tyto práce jsou již téměř 
dokončeny. Zbývá provést odstranění starých 
sloupů telefonního vedení, což si provádí inves-
tor- společnost Cetin s.r.o.. Konečné terénní úpra-
vy budeme provádět v jarních měsících, až dojde 
k usazení zeminy ve výkopech. Dá se tedy říci, že 
touto akcí jsme uzavřeli investice v letošním roce. 
To že život není jen o práci a investicích, svědčí 
spousta kulturních a společenských setkání, které 
v obci probíhají. Nejinak tomu bylo i na závěr to-
hoto roku. Proběhlo několik tradičních kulturních 
akcí, jako jsou: fotbalový turnaj spolků, požární 
útok mladých hasičů o pohár starosty SDH, výsta-
va ovoce a zeleniny, výstava drobného zvířectva, 
beseda se seniory, lampionový průvod pod ná-
zvem Se světýlkem do neznáma, tradiční advent-
ní rozsvěcení vánočního stromu, a jako poslední 
se uskutečnil vánoční koncert s dechovou hudbou 

Lidečanka. Touto cestou bych chtěl všem organi-
zátorům, členům dobrovolných spolků, zastupite-
lům, sponzorům a všem jednotlivcům, kteří se na 
přípravách průběhu podíleli poděkovat za jejich 
ochotu ukrojit si ze svého volného času a věnovat 
jej ke kulturnímu obohacení jiných. Záměrně ne-
budu nikoho jmenovat, neboť bych v tom množ-
ství na někoho zapomněl, což bych velmi nerad.
A co nás čeká v roce nadcházejícím. V sumáři při-
pravovaných akcí máme několik projektů:
Projekt na rekonstrukci sběrného dvora. Zde po-
dáváme žádost o dotaci z operačního programu 
životního prostředí „Výstavba a modernizace za-
řízení pro sběr, třídění a úpravu odpadů“
Projekt na rozšíření veřejného osvětlení k do-
mům do ulice za výletištěm. Projekt na opravu 
přední části komunikace ke kostelu, kde jsou 
již čedičové kostky značně narušeny. Dále 
připravujeme investice do naší MŠ - úpravu 
výdejny stravy a opravu zídky ve dvoře. Za-
hajujeme projektovou dokumentaci na čistír-
nu odpadních vod. Plánuje se podání žádosti  
o dotaci na nákup požárního vozidla.
Toto je shrnutí především větších investičních 
akcí, které obec plánuje vedle svých běžných 
výdajů na chod obce. Příjmy jsou plánované ve 
výši cca 8.6mil Kč. Plánované výdaje pak činí cca  
9.3 mil Kč. Rozdíl bude hrazen z vlastních finanč-

ních prostředků uspořených v minulých letech.
Tolik k mému ohlédnutí za uplynulým rokem  
a nahlédnutí do roku nadcházejícího. Zdali to byl 
rok úspěšný, ponechám na zhodnocení každého 
jednotlivce. Jak jsem již zmínil v úvodu, blíží se 
Vánoční svátky a tak mi dovolte, abych všem po-
přál jejich příjemné a klidné prožití v kruhu svých 
nejbližších. Všem přeji pevné zdraví a hodně 
osobní i pracovní spokojenosti v roce 2018.

Petr Zelina
Starosta obce

Spolek rybářů Míškovice    
Letošní rok jsme na Potokách neulovili ani jednu 
rybu, ale pro zachování Potoků se událo mnoho. 
Vypustili jsme, odbahnili a obnovili všechny tři 
rybníky. Zároveň jsou rybníky upraveny tak, aby-
chom minimalizovali jejich opětovné zanášení. 
Na to jsme získali dotaci od Ministerstva země-
dělství. S vyřízením této dotace nám velmi pomo-
hl Obecní úřad a náš člen Petr Vedra.
I když byl srážkově letošní rok lepší než minulý, 
kvůli nižší podzemní vodě byl přítok tak malý, že 
jsme všechny tři rybníky zcela napustili až kon-
cem listopadu. Pro život v rybnících bylo poma-
lé zaplavování ideální. Ve stoupající vodě měly 
dost času pro růst a množení jak vodní rostliny, 
tak malí vodní živočichové. V Česku můžeme po-
zorovat zjednodušeně tři typy rostlin, které přeží-
vají přímo ve vodě. Vzplývající na hladině jako je 
například Okřehek, zcela ponořené druhy jako je 
kupříkladu nechvalně známý Vodní mor kanadský, 
v domácích jezírcích často vysazovaný leknín.
Letošní rybářskou sezónu zakončíme tradičním 
prodejem vánočních kaprů. Ovšem třeba ve stře-

dověku byla ryba drahým postním jídlem. Větši-
nou se taková moravská středověká štědrovečerní 
večeře skládala ze zelné polévky, naklíčeného 
a opraženého hrachu a chamuly, což je kaše ze 
sušeného ovoce. V bohatších rodinách se jedli 
hlemýždi a ryba byla na stole zastoupena peči-
vem ve tvaru ryby. Samotný kapr je tradičním 
štědrovečerním pokrmem zhruba od druhé polo-
viny 19. století. Definitivně se rozšířil po první 
světové válce. Kapr tedy býval drahou pochout-
kou a je pravděpodobné, že odtud pramení zvyk 
se šupinami, které mají přitáhnout domů peníze. 
Většinou se kapří šupiny schovají pod talíř na 
štědrovečerní tabuli a poté byste si měli vaši šupi-
nu schovat do peněženky. Pak se vás budou držet 
peníze celý další rok.
Prodej kaprů bude probíhat 22. 12. a stále si 
je můžete objednat v obchodě u paní Machál-
kové.
Za spolek Rybářů přeje hezké prožití svátků vá-
nočních

Martin Zavadil

TJ Sokol Míškovice
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ČeSký zahrádkářSký Svaz  
Míškovice           

Od vydání posledního čísla zpravodaje již 
uběhl nějaký čas a tak se spolu s námi ohléd-
něte do dnů prozářených sluncem a vzpomeň-
te s námi na uplynulé svazové akce. Koncem 
měsíce srpna provedli členové již druhý sestřih 
živého plotu průtahem obcí, proběhlo několik 
brigád v sadu za výkupnou a členové Matula 
V. a Dosoudil V. provedli výměnu spojovacích 
dveří ve zpracovně ovoce, která byla následně 
zazimována. Z důvodu velké neúrody ovoce se 
letos nevařila povidla, pouze bylo sešrotováno 
300 kg jablek.

Ve dnech 23. a 24. září 2017 uspořádal náš 
svaz již tradiční Výstavu ovoce, zeleniny 
a květin, která se nesla stejně jako výstava 
oblastní v duchu celorepublikového výročí za-
ložení ČZS v Čechách a na Moravě. Celkem 
jsme vystavovali 302 vzorků od 43 vystavo-
vatelů, z toho 154 ks jablek, 20 ks hrušek,  
14 ks švestek, 5 ks ořechů, 5 ks hroznů, 102 ks 
zeleniny, a dva vzorky hub. Výstavu navštívilo 
cca 400 návštěvníků a 60 dětí z místní a lud-
slavické MŠ. Výstava byla jako vždy doplněna 
drobnými prodejci, výrobky dětí z místní MŠ, 
bohatým občerstvením a ochutnávkou. Sou-
těž o nejlepší jablečný moučník vyhrála paní 
Mikalová Jarmila, druhou příčku obsadil An-
drýsek Antonín a třetí příčka patřila paní Janě 

Moravcové. Všem členům, kteří se podíleli na 
přípravě výstavy patří velké poděkování.

V pondělí 25. září jsme provedli úklid po naší 
výstavě a někteří z nás se spolu s částí expo-
zice stěhovali na Florii do Kroměříže, kde od 
28.9.2017 začínala podzimní Florie Kroměříž, 
jejíž součástí byla i Oblastní výstava ČZS. 
Hlavní autorkou letošní expozice Oblastní vý-
stavy byla Jana Skotková. Na přípravách, po-
radenské a pořadatelské činnosti se z naší or-
ganizace účastnili ještě manželé Večeřovi. Dle 
reakcí návštěvníků a zápisů v návštěvní knize 
měla výstava velký ohlas, vystavovali jsme 
celkem 610 vzorků od 124 vystavovatelů, kte-
ří byli ze 17 ZO ČZS. Uznání se nám dostalo 
i od vedení Florie Kroměříž a byla nám nabíd-
nuta spolupráce pro příští podzimní výstavu.
Za všechny uvádím jeden zápis z návštěvní 
knihy: „Obdivuji každého, kdo má dost sil, tr-
pělivosti a radosti při pěstování ovoce a zeleni-
ny a ještě dokáže připravit takovou výstavu!“

Ve čtvrtek 5. října 2017 začala v Olomouci 
podzimní výstava Hortikomplex a přehlídka 
starých krajových odrůd Europom. V rámci 
výstavy proběhla v pavilonu A soutěž O pod-
zimní pohár Florie Olomouc, které se zůčastni-
la i naše členka Jana Skotková a umístila se na 

druhém místě. Na fotografii je zachycena při 
vázání kulaté kytice spolu s porotkyní a hlavní 
garantkou soutěže mistryní ČR a SR Klárou 
Franc Vavříkovou. Celodenní klání bylo za-
končeno galavečerem v arcibiskupském paláci 
za přítomnosti ministra zemědělství Mariana 
Jurečky, ředitele Flory Olomouc Jiřího Uhlíře 
a představitelů Ovocnářské unie ČR a Zelinář-
ské unie Čech a Moravy.

Závěrem mi dovolte poděkovat všem našim 
aktivním členům za jejich celoroční práci, 
a protože se blíží nejkrásnější svátky roku, 
nenechme si je ničím a nikým ukrást. Pama-
tujete si ještě, jak jste prožívali Vánoce jako 
děti? Kolik Vánoc v životě vlastně zažijeme? 
A proto užijme si každé z nich! Pohoda, tep-
lo domova, vánoční mše, sněhové vločky, čaj 
s rumem, med a citron, svařák, teplé rukavi-
ce, rampouchy, knížka a teplá deka. I to mo-
hou být Vánoce.

Pozvánka: 20. ledna 2018 - Košt slivovice
 leden - únor - přednáška MVDr. Václavík  
( bude upřesněno ) 
                                                                                                                                                      
                                                                                                                                      

za ČZS Jana Skotková

Se světýlkem do neznáma (lampionový průvod 7.11.2017)
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Sbor dobrovolných  
haSiČů Míškovice 

Koncem léta vrcholila závodní činnost druž-
stev mladých hasičů a jedním z posledních zá-
vodů této sezony byla soutěž „O pohár starosty 
SDH Míškovice“, která proběhla v neděli 3. 
září na hasičském hřišti u farmy KLM v rám-
ci Středomoravského poháru. Soutěže se zú-
častnilo celkem 28 družstev v kategorii mladší 
a starší. V mladších zvítězilo družstvo Rymic, 
naše družstvo skončilo na 6. místě a celkově ve 
Středomoravském poháru obsadilo 10. místo. 
V kategorii starší vyhrálo družstvo ze Štítné 
nad Vláří. Je nutno také poděkovat všem spon-
zorům této akce, bez nichž by se všechno jen 
těžce zajišťovalo. Mladí hasiči se po skončení 
sezony scházejí každý čtvrtek v klubovně.
Koncem srpna proběhl na hřišti TJ Sokol Tur-
naj spolků spolu s loučením s prázdninami, 

kde družstvo hasičů obsadilo 3. místo.
Proběhly také zkoušky zásahové stříkačky PS 
12 v srpnu a PS 8 dvakrát v listopadu.

Na výletišti proběhlo v říjnu rozloučení se se-
zonou, dále úklid ořezaných větví a 17. listopa-
du proběhlo vyhrabání a odklizení listí, které-
ho se však zúčastnili pouze 4 členové.

Koncem října jsme zajišťovali konání okrskové 
schůze okrsku Hulín, dále se naši členové zú-
častnili školení velitelů a strojníků a to Brázdil 
J., Foukal J. a Lukešová H. Starosta hasičů br. 
Jiří Foukal se také zúčastnil v listopadu setkání 
starostů sborů ve Vítonicích.

Koncem října též proběhlo odložené rozšíření 

startovací plochy hasičského hřiště, tj. osazení 
odvodňovacích žlabů a dobetonování plochy 
o šíři 1,3 m.

Z akcí, které nás v nejbližší době čekají, jsou to 
inventury a úklid ve zbrojnici i garáži.
Tradičně první pátek po Novém roce, letos 5. 
ledna, proběhne Výroční valná hromada, 10. 
února tradiční „Vodění medvěda“ a 17. února 
Hasičský ples, na který jste již nyní srdečně 
zváni.

Blíží se konec roku 2017 a s ním i vánoční 
svátky, ke kterým Vám přeji hlavně pohodu 
a prožití podle svých představ a v roce 2018 
hlavně zdraví a tvůrčí elán.

Jiří Skopal, jednatel SDH

MySlivecké Sdružení Míškovice 
Závěr roku znamená pro myslivce zvýšenou 
aktivitu, je to doba lovu drobné zvěře a tak 
se pořádají společné hony. 11. listopadu jsme 
uspořádali hon i u nás, bylo na něm uloveno 
41 bažantů obecných, 2 bažanti královští, 6 
zajíců a 3 divoká prasata. Své lovecké umění 
předvedli myslivci hned v první leči, kde pad-
ly pouze 4 výstřely a na výloži po ukončení 
leče ležely 3 divoká prasata a 1 zajíc. Jedním 
z lovců v této leči byl host ze Žeranovic, který 
si u nás slovil svůj 1. kus černé zvěře a to po 
více než 20 letech myslivecké praxe, za což 
byl při poslední leči řádně oceněn dle mysli-
veckých tradic.
V lovu černé zvěře se nám letos dařilo výji-
mečně dobře, na jaře se nám podařilo odchytit 
do odchytového zařízení 15 selat a do dnešní-
ho dne bylo uloveno dalších 15 divočáků pře-
vážně „lončáků“. Lov ostatní spárkaté zvěře 

zatím probíhá dle stanoveného plánu lovu.
Co nás však trápí je zvýšený tlak predátorů 
hlavně v oblasti rybníků, už druhý rok se nám 
tam nepodařilo odchovat divoká káčata. Vloni 
jsme jich vypustili 60 a letos 40, do podzimu 
se vždy všechna ztratila. V letech předešlých 
se u nás přitom kachnám dařilo velmi dobře. 
V této lokalitě pociťujeme úbytek i u ostatních 
druhů drobné zvěře.

S blížícím se koncem roku pomalu odložíme 
flinty a budeme se intenzivně zabývat přikr-
mováním, s tím jsme začali již v listopadu, aby 
si zvěř pozvolna navykla.
Ty z vás, kteří budete chtít zvířátkům napří-
klad o vánocích přilepšit, prosím, abyste jim 
nepředkládali pečivo, může jim to spíše uško-
dit.

Přeji vám krásné a klidné prožití vánočních 
svátků a do nového roku hodně zdraví a pev-
né nervy.

Josef Řezník, předseda MS
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ČeSký Svaz chovatelů  
Míškovice   

Dne 22-24.9.2017 se uskutečnila 41. výstava drobného 
zvířectva, na které bylo vystaveno 170 ks holubů, 104 ks 
králíků, 42 ks drůbeže a 17 ks exotů. Z důvodu deštivého 
počasí se neuskutečnily doprovodné akce – kamerunské 
ovce a jízda na poníkovi. I přes toto nepříznivé počasí 
se přišlo na výstavu podívat 185 platících návštěvníků. 
I když je to o 50 návštěvníků méně než v loňském roce, 
patří jim poděkování za podporu naší organizace. Podě-
kování patří také sponzorům za finanční a věcnou pod-
poru.
Výstavnická činnost našich členů: Ing. Gaja Miloslav- 7  
výstav 85 holubů, Mlčák Martin- 4 výstavy 20 ks ho-
lubů, Marčík Antonín – 2 výstavy 20 holubů, Ing. Gaja 
Miroslav 1 výstava -3 ks vodní drůbeže, Vyoralová Bo-
žena – 1 výstava 3 ks králíků, Vyoral Radek – 1 výstava 
3 ks drůbeže.
Byly obeslány tyto organizace: Moštěnice, Lipová, Ry-
mice, Míškovice, Pravčice, Tečovice, Přerov, Holice.
V pátek v dopoledních hodinách navštívilo naší výstavu 
20 dětí z Mateřské školy Míškovice spolu s učitelkami, 
které pořídili několik fotografií. Zájem dětí byl velký. 
Nestačili jsme odpovídat na dotazy, jak se které zvíře 
jmenuje. Pořídili jsme novou nástěnku do klubovny, kde 
budou moci vystavit své kresby zvířat.
I přes nepříznivé počasí byli návštěvníci i zvířata pod 
střechou.

                                                                  

 Ing. Gaja Miloslav, 
zastupující předseda ZO

ČeSký Svaz vČelařů  
holešova  

a okolí
Včely se po zazimování  uložili k zimnímu spánku..Počet zazimova-
ných včelstev pro následující rok 2018 je následující: Brázdil Václav 
-10 včelstev, Ing Gaja Miloslav – 5 včelstev. Včelstva byla   2 x přelé-
čena Varidolem . Kontrolou počátkem listopadu nebyl shledán výskyt 
roztočů.

Naše přání je, aby příští rok byl jak pro ovocné stromy, tak i pro včely 
příznivější, aby bylo více ovoce i medu.
Včelařská moudrost: Včely jsou zajímavá kniha. Otevři jí a uvidíš, co 
všechno se to postupně objeví.

Vážení spoluobčané, blíží se konec roku 20017, přejeme Vám příjemné 
a klidné prožití svátků vánočních a hodně zdraví a štěstí v roce 2018.

   Ing. Gaja Miloslav – důvěrník včelařů

tJ Sokol Míškovice  
S koncem blížícího se konce roku, každý hodnotí čeho dosáhl, či ne-
dosáhl. Obdobně je to i u naší organizace. Začal bych nejprve fotba-
lem, což je naše hlavní činnost. V podzimní části jsme byli zařazeni 
do III. třídy, skupiny A, kde hraje 14 mužstev. Po podzimní části jsme 
skončili na 7. místě s 21 body, kdy jsme 5 zápasů vyhráli, 3 zápasy 
vyhráli na penalty a 5 x jsme odešli poraženi. Skóre máme 32:34. 
V utkáních nastoupilo celkem 25 hráčů. Nejvíce minut na hřišti byli 
Josef Kopřiva a Jakub Skotek a to 1135, dále Roman Valčík 953, Mi-
chal Bránecký 910 a Martin Filák 860. Nejlepšími střelci byli Josef 
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Kopřiva a Jakub Skotek, kteří dali 6 branek, 
dále Pavel Zanáška 5, Radek Sedlář a Roman 
Valčík 3. Obdrželi jsme 19 žlutých a jednu 
červenou kartu.

Již po několikáté jsme v měsíci srpnu uspořá-
dali turnaj spolků, kterého se zúčastnili pouze 
tři spolky, a to: Hasiči, Rybáři a Sokoli. Turnaj 
byl velmi vyrovnaný, což dokládá závěrečná 
tabulka. Každý spolek získal 3 body, tak na-
konec dle pravidel, rozhodovalo skóre. První 
skončili Sokoli (8:7), druzí Rybáři (7:6), zde 
rozhodoval při stejném rozdílu, větší po-
čet vstřelených branek. Třetí skončili Hasiči 
(7:9). Po skončení nastala diskuze, zda se dále 

bude turnaj pořádat. Byl vznesen návrh, místo 
turnaje spolků, pořádat turnaj místních částí.

Součástí byl i dětský den k ukončení prázd-
nin, kterého se zúčastnilo na 30 dětí. Byly pro 
ně uspořádány soutěže, které připravily Len-
ka Gazdová a Martina Kopřivová a na kterých 
se podílely i jiné organizace. Tak například 
u Zahrádkářů poznávali různé druhy zeleni-
ny, u Myslivců poznávali zvířata, se Střelec-
kým klubem stříleli ze vzduchovky, u Rybářů 
chytali rybičky na udici a u Sokolů soutěžili 
s míčem. Po absolvování všech disciplín, byli 
všichni soutěžící odměněni dárkovým balíč-
kem.

Co se týká dalšího období, tak na 3. února 
chystáme v pořadí již 22. Sokolský ples, se 
skupinou Brixen band, na který Vás srdečně 
zveme. Rovněž připravujeme soustředění, 
které proběhne 1. – 4. března, tentokrát však 
v obci Korňa, která se nachází u známého 
poutního místa na Slovensku, Turzovky.
Závěrem bychom chtěli poděkovat všem fa-
nouškům za přízeň, kterou nám věnovali 
a popřát všem příjemné prožití svátků vánoč-
ních, a do nového roku všechno dobré, hod-
ně štěstí a zdraví a samozřejmě, rodinnou 
pohodu.
     

 Lubomír Stoklásek, jednatel

MateřSká škola Míškovice 
V září jsme přivítali nové kamarády. Na ná-
vštěvu přišel i pan starosta P. Zelina, který 
dětem přinesl, jako už tradičně, krásný dort. 
Učili jsme se, jak být správnými kamarády, jak 
se chovat k sobě navzájem i k dospělým. Prv-
ní akcí letošního školního roku, dne 22. 9., se 
stala návštěva „Výstavy drobného zvířectva“, 
kde jsme se učili poznávat různé druhy domá-
cích zvířat i domácích mazlíčků. V pondělí 25. 
9. jsme navštívili „Výstavu ovoce, zeleniny 
a květin“, na jejíž výzdobě se děti podílely 
hned dvakrát. Poprvé svými výtvarnými pra-
cemi ze školky a podruhé nádhernými výrob-
ky, které děti vyráběly s rodiči.
Na začátku října jsme zhlédli maňáskové 
představení v podání Maňáskového divadla 
Sluníčko. A od 3. 10. jsme odstartovali pra-
videlné nadstandardní aktivity pro předškolní 

děti – metoda dobrého startu, hrátky s flétnou 
a preventivní logopedické chvilky. V pátek 
20. 10. v odpoledních hodinách jsme si s dět-
mi připravili překvapení k příležitosti setkání 
seniorů v obci v podobě divadelního předsta-
vení. Děti zahrály pohádku „O veliké řepě“, 
která se jim opravdu povedla. Děvčátka se 
rozloučila tanečkem „Beruško, půjč mi jednu 
těčku“ a chlapci loupežnickým tancem „Pod 
dubem, za dubem“. Na pondělí 23. 10. bylo 
naplánováno sportovní odpoledne na fotba-
lovém hřišti, bohužel nám ale nepřálo počasí 
a akce musela být zrušena.
Od začátků listopadu probíhá v mateřské ško-
le preventivní program „Zdravý úsměv“, kde 
se děti učí pečovat o chrup. V pondělí 6. 11. 
jsme přijali pozvání kamarádů z MŠ Lecho-
tice a navštívili jsme jejich školku, která se 

nám moc líbila. Současně jsme zde zhlédli 
maňáskové představení v podání Maňáskové-
ho divadla Rolničky. I přes náročný dopoled-
ní program děti zvládly zpáteční cestu pěšky 
polní cestou… odměnou nám bylo hřející 
sluníčko a pozorování pracující techniky na 
polích. Hned následující den se konal dlouho 
plánovaný lampionový průvod pod názvem 
„Se světýlkem do neznáma“ a vyhlášení nej-
strašidelnějších výzdob domů v Míškovicích. 
I letos bylo na co koukat, gratulujeme ještě 
jednou všem zúčastěným a doufáme, že děti 
si takové „strašidlácké“ zdobení moc užily. 
Touto cestou bych také chtěla poděkovat všem 
rodičům, kteří se aktivně zapojili do příprav 
této akce. Především paní Barboře Zdráhalové 
za dokonalou přípravu celé akce, sponzoring, 
organizaci poroty a vyhlášení vítězů. Opravdu 
děkuji za Vaše plné nasazení. Ve čtvrtek 23. 
11. se uskutečnily první „Podzimní dílničky 
pro šikovné ručičky“ ve spolupráci se SVČ 
Hulín, na kterých si děti společně se svými ro-
diči vyrobily nádherné vánoční kapříky, kteří 
vyzdobí nejednu domácnost.
Nádherným započetím adventního času bylo 
kulturní vystoupení dětí k příležitosti rozsví-
cení vánočního stromečku v obci. Děti si letos 
poprvé vyzkoušely, jaké to je zpívat do mik-
rofonu a vystoupení zvládly bravurně i přes 
mrazivé počasí a zaslouží velkou pochvalu. 
V pátek 1. 12. jsme v naší mateřské škole při-
vítali paní učitelku V. Mrázkovou, která mne 
bude zastupovat po dobu MD. Společně jsme 
přivítali předvánoční čas, čekají nás jen krásné 
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co Se pSalo v kronice  
před 90 lety, v roce 1927

V tomto roce počal se u nás stavěti kostel. 
O vše potřebné ku stavbě, staral se kostelní 
výbor, tvořený z členů spolku sv. Floriána, 
zvlášť k tomu účelu založeného. Stavbu prová-
dí ing. Metoděj Matuška u Bystřice pod Hos-
týnem, dle plánu architekta Františka Gahury 
ze Zlína. Základní kámen posvěcen oslavně 
p. děkanem Františkem Matulíkem rodákem 
Míškovským. Do tohoto základního kamene 
vložen v plechové trubici – napsán na perga-
menu, zápis tohoto znění.

Ve jménu Otce -  Syna i Ducha Svatého.

Tento základní kámen kostela, v devátém roce 
trvání republiky Československé, za jeho pre-
sidenta Tomáše G. Masaryka položena posvě-
cen. Ku stavbě tohoto chrámu Páně dal podnět 
v Pánu sesnulý dp. František Jančík rodem 
z Míškovic, který v závěti věnoval svůj rodný 
dům č.18 se 120 měřicemi polí pro duchovní 
správu. Po tomto jeho odkaze, ustanovil se za 
účelem postavení farního chrámu Páněvlastní-
ho jelikož obec dosud přifařena do Mysločo-
vic.

„Spolek sv. Floriána“ pro vystavění římsko – 
katolického kostela v Míškovicích, který za 
podpory občanstva a různých příznivců, opatřil 
potřebný kapitál ku stavbě, jež bude obnášeti 
okrouhle 300.000 kč a dne 30 května 1927 po 
schválení projektu nej. arcibiskupskou konsis-

toří v Olomouci a okresní politickou správou 
v Holešově započal se stavbou. Plány vyhoto-
vil František Gahura ze Zlína, stavbu provádí 
ing. Metoděj Matuška z Bystřice pod Hostý-
nem. Svěcení tohoto základního kamene, po-
volil na dnešní den jeho milost nejdůstojnější 
pan arcibiskup Dr. Leopold Prečan v Olomou-
ci a zařídil slavnost tuto nejd. p. farář František 
Jadrníček z Mysločovic, jako předseda spol-
ku sv. Floriána. Nutno podotknouti, že stav-
bu kostela veškeří občané z Míškovic v čele  
s p. Starostou Václavem Miklíkem č.27 ze 
všech sil podporovali a velké oběti finanční 
i hmotné přinesli. Obec Míškovice má dneš-
ního dne 106 domů s 540 obyvateli. Nechť 
tento chrám Páně, slouží ku  cti a chvále Boží, 
k ozdobě obce a duševní útěše a posile občanů 
Míškovických.
V Míškovicích dne 20 června 1927

Tento základní kámen do něhož vložena tato 
pamětní listina, nalézá se za kamenným kří-
žem se strany č.19. Této kříž zbudován nákla-
dem Františka a Marie Kojetských č.39, kteří 
strativše tragicky r.1924 jediného syna, zůstali 
bez dědiců a věnovali celý svůj majetek, do-
mek č.39 se stodolou polnostmi, na výstavbu 
kostela v Míškovicích.

V tomto roce dělaly středomoravské elektrár-
ny polní vedení elektrické sítě přes Míškovský 
katastr k Mysločovicím.

Nově zvolený p. starosta Antonín Brázdil  
č. 29 vzal si k svému úřadu tajemníka p. Frant. 
Pospíšila

Na nově postavené domky dána domovní čísla 
a sice p. Janík Josef č. 102 – p. Zelina Josef  
č. 103 – p. Ludvík Stoklásek č. 104 – p. Anto-
nín Večeřa č. 105 – p. František Gazda č. 106.                                                                                             
Tento rok přiženil se na domek po p. Janu 
Adamíkovi č. 58 p. Jaroslav Hudec. Na domek 
č. 90 přiženil se p. Jaroslav Janík z Machové.                                                                                                                                       
    Obec prodala Rakouské válečné půjč-
ky, ovšem s 30% srážkou. Tím splatila dluh 
vzniklý stavbou silnice ke Kurovicím. Dále 
přispěla menší částkou na opravu a rozší-
ření mostu ve „Strušově“ obci Rudslavské.                                                                                                     
V tomto roce, vysazuje se u polí i v za-
hradách mnoho mladého stromoví. Ovoc-
ná školka zřízena r. 1923 p. Frant. Zavře-
lem v Zahnašovicích, zásobuje mladými 
štěpy celé okolí. 1 štěp: 5,- 10,- až 15kč.                                                                                                                        
Sbor dobr. hasičů má nové jeviště, které vy-
bavil akademický malíř Frant. Forýtek z Ko-
jetína. První divadlo na novém jevišti hrána 
„Maryša“ 7 ledna.

První automobil v naší obci měl p. správce 
školy p. Vladimír Killar.

Citováno tak, jak bylo zapsáno tehdejším 
kronikářem

a příjemné chvíle. Dokonce na naše děti neza-
pomněl Mikuláš se svými pomocníky (v podá-
ní zaměstnanců SVČ Hulín, kterým touto ces-
tou moc děkuji za úžasnou spolupráci) a přišel 
6. 12. na návštěvu do mateřské školy. Všechno 
dopadlo dobře a zůstali jsme v plném počtu. 
Následující den proběhla už druhá lekce pre-
ventivního programu „Zdravý úsměv“.
Teď, když už jsme přivítali krásný předvánoční 
adventní čas, nás čekají jen příjemné a krásné 
chvíle, maminky nám upekly perníčky a spo-
lečně s babičkami je 14. 12. ozdobíme a 20. 
12. se s dětmi budeme těšit na návštěvu rodičů 
a sourozenců, pro které si připravíme vánoční 
besídku a při poslechu koled rozbalíme dáreč-
ky u vánočního stromečku.
Zbývá už jen popřát „Šťastné a vese-
lé“! 

Eva Oherová, ředitelka MŠ

Adam Bezděk po dojezdu závodů s rodiči
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adaM bezděk, žák zš MySloČovice,  
zíSkal titul Mezi doSpělýMi  

v offroadových závodech Čtyřkolek
Ještě ne 15letý Adam Bezděk z Míškovic zví-
tězil v seriálu závodů čtyřkolek hned ve dvou 
kategoriích a získal tak tituly Mistr ČR Off-
road Maratonu v kategorii Pohár Quad 4x4 nad 
500 ccm a současně i v kategorii Starší Junio-
ři. Adam závodí v týmu čtyřkolky Tišnov, kde 
mu je vzorem jeho starší kolega Michal Vág-
ner, který letos už po čtvrté v řadě obhájil titul 
v prestižní kategorii Mistr Quad 4x4. V závo-
dech Offroad Maratonu probíhají starty z dů-
vodu velkého množství závodníků ve vlnách 
a tak se musel Adam, startující až v poslední 

skupině s juniory, vždy 
prodrat celým startovním 
polem. Po kratším závodu 
mladých jezdců pokračo-
val v souladu s pravidly 
ve dvou až čtyřhodinovém 
závodu s dospělými sou-
peři. Přes tento hendikep 
dokázal v 7 z osmi závodů 
dosáhnout na pódium a ve 
4 dokonce zvítězit, k tomu 
připočtěme ještě 4 vítěz-
ství a 2 pódia v juniorech.

I když Adam ještě není 
ani držitelem řidičského průkazu, v závodech 
na uzavřených tratích sedlá čtyřkolku Can-
-am Renegade 1000 XXC s pohonem 4x4 
a s výkonem 82 koňských sil. S tímto 350 kg 
těžkým strojem dosahuje místy více jak 100 
Km rychlosti na nerovných a výmolů plných 
offroadových tratích s mnoha skoky, v hlubo-
kém blátě nebo v nepříjemném prachu. Každý 
jezdec, který absolvoval podobný závod, musí 
potvrdit, že zvládání závodní čtyřkolky je vel-
mi fyzicky náročné a tak Adam musí pracovat 

i na své kondici a výsledky ukazují, že se mu 
to daří. 
V příštím roce plánuje Adam Bezděk pokra-
čovat v seriálu Offroad maraton ve třídě Pohár 
quad 4x4 nad 500 ccm a chce také zvládnout 
i přijímačky na Strojní průmyslovou školu. 
Držme tedy Adamovi palce, aby se mu podaři-
lo dosáhnout dalších úspěchů nejen v závodě-
ní, ale i ve škole.

Karel Volavý, Čtyřkolky Tišnov

Adam Bezděk a Michal Vágner s trofejemi

Adam Bezděk po dojezdu závodů s rodiči

Svozy plaStů – pytlový Sběr – leden až duben 2018:
16.1.2018 13.2.2018 13.3.2018 24.4.2018

co náS Čeká v prvníM Čtvrtletí 2018

radoStněJší dobrovolně povinné

• Spolek rybářů – prodej vánočních kaprů -  22. 12. 2017
• Český zahrádkářský svaz Míškovice – Košt slivovice -  20. 1. 2018
• Český zahrádkářský svaz Míškovice – přednáška MVDr. Václavík – leden-únor (bude upřesněno) 
• TJ Sokol Míškovice – 22. Sokolský ples -  3. 2. 2018
• Sbor dobrovolných hasičů Míškovice – Masopust -  10. 2. 2018
• Sbor dobrovolných hasičů Míškovice – Hasičský ples mladých – 17. 2. 2018
• Obec Míškovice – Dětský karneval -  10. 3. 2018
• Májkování -  18. 3. 2018
• Velikonoční klapotání -  29. 3. - 31. 3. 2018
• Velikonoce -  2. 4. 2018
• Sbor dobrovolných hasičů Míškovice + Obec Míškovice – Oslavy Svatého Floriana - 6. 5. 2018
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Méně radoStné – povinné
Každoroční poplatek za komunální odpad – pro rok 2018 zůstává ve stejné výši 470 Kč/osoba/rok splatný do 31. 3. 2018. Poplatek se hradí od druhé 
poloviny měsíce února. Taktéž poplatek za psy, který se hradí společně s KO zůstává ve stejné výši. Psi v rodinném domě 100Kč/rok, psi v bytovém 
domě  200Kč/rok.
Informace k častým dotazům na stočné – splatnost tohoto poplatku je do 30. 9. 2018, poplatek je možné hradit kdykoliv v průběhu roku, nejpozději však 
do uvedeného data.
 
Všechny poplatky je možné hradit hotově v kanceláři obecního úřadu nebo převodem na účet obce č. ú. 5721691/0100 (do poznámky uvést druh poplatku 
a č. p., u bytových domů jméno). U poplatků za komunální odpad je však nezbytné si po úhradě na obecním úřadě vyzvednout známku na aktuální rok.

 

Míškovjan vydává: OÚ Míškovice, Míškovice 46, 76852. Periodický tisk územního samosprávného celku. 
Číslo vydání: 3/2017, den vydání: 15. 12. 2017. Redakčně připravuje: Lenka Gazdová, příští uzávěrka: 15. 4. 2018, e-mail: ou@obecmiskovice.cz, náklad: 300 ks, 
vychází 3x ročně, www.obecmiskovice.cz, MK ČR E 22485, zpravodaj není podroben korektuře, články jsou vloženy tak, jak je dodali přispivatelé. 
Zlom, sazba a tisk: Computer Media s.r.o.; www.obecni-noviny.cz.

noví 
 obČánci

Srpen:      Lukáš Samohýl  
Září:      Andreas Vrána
  Evelina Borská
Listopad:     Daniela Halásová

Jubilanti
leden – duben 2018

50 let
Duben:  Macák Pavel  

55 let
Březen:  Vaďurová Alena  
Duben:   Šůstek Zdeněk 

60 let    
Únor:  Malenovská Ludmila
  Onderka Jaroslav 
Březen:  Martinec Jiří
  Klvačová Ludmila

Dovolujeme si upozornit, že tuto rubriku považujeme za společensky prospěšnou a právně nezávadnou. Pokud si občané, dožívající se životních 
jubileí, nepřejí být zveřejněni, žádáme je, aby tuto skutečnost písemně či ústně nahlásili na obecním úřadu.

65 let
Leden:  Koutský Pavel
Březen:  Zelinová Irena
  Zelinová Jarmila
Duben:  Dočkalová Marie 

70 let
Leden:  Zakopalová Dagmar
  Žůrková Marie
Únor:  Matulová Jindřiška

75 let
Únor:  Skotek Josef

80 let
Duben:  Brázdil Josef


